
 

Møteprotokoll 
for 

Råd for menneske med nedsett funksjonsevne 
 

Møtedato: 19.11.2018 
Møtestad: Formannskapssalen, rådhuset 
Møtetid: 13.00 - 15.30 
 
Synfaring: 
Kl. 12.00 Avreise frå Nordhordlandshallen 
-Omsorgsteknologi i praksis v/Hildegunn Baravelli-Spes ergoterapeut 
 
Diverse merknader: 
-To tegnspråktolkar møtte med vara Erling Jacobsen 
-Bente Orlen Westervik kom under handsaming av sak 041/18 
 

  
  

Frammøtte medlemmer Parti Rolle 
Vetlemøy Wergeland KRF Utvalsleiar 
Øystein Reidar Moldeklev FRP Nestleiar 
Bente Orlen Westervik  Medlem 
Reidar Knutsen  Medlem 

  
  

Forfall meldt frå  medlem: Parti Rolle 
Terje Olav Olsen  Medlem 
Solveig Johnsen  Medlem 

  
Frammøtte varamedlemmer: Parti Erstatter medlem 
Erling Jacobsen  Solveig Johnsen 

  
Følgjande frå administrasjonen møtte: 
Janne Sund-økonomisjef, Økonomi og innkjøp, Linn Hagen-rådgiver, Drift eigedom, Nora Gjerde-
sekretær. 

 

   

Sakliste 

Saknr Tittel 
        

039/18 Godkjenning av innkalling og saksliste 

040/18 Godkjenning av møteprotokoll 

041/18 Økonomiplan 2019 - 2022 



042/18 Ny 1. gangs handsaming av reguleringsplan for Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås 
tettstad-Mongstad - planID 1263-201407 

043/18 Romprogram - Hall Ostereidet 

044/18 Uttale politisk styringsstruktur for Alver kommune - ungdomsråd, råd for menneske 
med nedsett funksjonsevne og eldreråd. 

045/18 Valg av nytt medlem til referansegruppa for mandat - Ny skule på Fyllingsnes - Eikanger 
skulekrins 

046/18 Eventuelt 

  
      
 

Innkalling og saksliste vert godkjent 

 
   
   
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Endring saksliste:  Sak 041/18, 043, 039, 040, 042, 044, 045, 046. 
Ellers ingen merknader, samrøystes. 
 
RMNF - 039/18  VEDTAK: 

Innkalling og saksliste er godkjent. 

 

 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

Møteprotokollen vert godkjent 
   
   
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Møteprotokoll frå møte - 15.10.2018 vert godkjent, samrøystes. 
 
RMNF - 040/18  VEDTAK: 

Møteprotokoll frå møte - 15.10.2018 er godkjent. 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      



 
Rådmannen sitt framlegg til vedtak: 
 

1. Investeringsbudsjettet for 2019 er basert på forventa framdrift på tidlegare vedtekne  prosjekt 
i tillegg til nokre nye prosjekt og rammer. Ut frå framdriftsplanen tar Lindås kommune opp 
282 320 000 kr i lån på generelle investeringar i 2019 og 71 500 000 kr i lån på 
sjølvkostområdet (vann og avløp). Låna har flytande rente og 30 års nedbetalingstid. 

 

2. Økonomiplan for 2019-2022 og årsbudsjett for 2019 blir vedteke. Årsbudsjettet for 2019 blir 
vedteke på sum netto driftsrammer for dei seks tenesteområda, jf. eigen tabell. 

 
3. Rådmannen får fullmakt til å fordele sentralt avsett lønsauke og sentralt budsjettert 

innsparing til tenesteområda.  

 
4. For 2019 nyttar Lindås kommune utskrivningsalternativ i eigedomsskattelova § 3 første ledd 

bokstav c, «berre på kraftverk, vindkraftverk, kraftnettet og anlegg omfatta av 
særskattereglane for petroleum», slik bestemmelsen lyder fra 1. januar 2019. 

 
Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eigedomsskatt på «et særskilt fastsett grunnlag» i 
henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, første ledd, slik at verdien av 
produksjonsutstyr og -installasjoner fases ut med 1/7 for verk og bruk som fra og med 2019 
blir ansett som næringseiendom. Det særskilte grunnlaget skal i 2019 være lik 6/7 av 
differansen mellom eiendomsskattegrunnlaget i 2018 og 2019 som er forårsaket av at 
produksjonsutstyr- og installasjoner ikke skal regnes med i grunnlaget. 

 

Lindås kommune vil i 2019 skrive ut eiendomsskatt på bygninger og grunnareal for anlegg 
nevnt i punktet over i henhold til overgangsregelen til eigedomsskattelova §§ 3 og 4, andre 
ledd. 

 

5. Formannskapet får fullmakt til å avgjera einskildsaker om skattefritak og nedsetting-
/ettergjeving. 

 

6. Det vert gjeve ei ramme på 950 000 kr til kontrollutvalet. 

 
7. Det vert gjeve eit driftstilskot til Lindås kyrkjelege fellesråd på 11 600 000 kr og 2 685 000 kr 

for å dekkje renter og avdrag på lånet for Kyrkja i Knarvik. 

 



8. Skatteøre vert sett lik maksimal sats i samsvar med Stortinget sitt vedtak om kommunalt 
skatteøre. 

 
9. Godtgjersle til ordførar blir sett til 1 157 320 kr og til varaordførar 462 930 kr for 2019. Løna 

regulerast per mai 2019 i samsvar med endringar i løn til stortingsrepresentantar. 

 
………………………… 

   
   
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Janne Sund-økonomisjef, økonomi og innkjøp 
Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 
av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 
spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019.   
Ellers ingen merknader. 
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
---------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------
------ 
Råd for menneske med nedsatt funksjonsevne; 
Gruppeledere politiske part 
Kommunestyret 

 

Lindås og Masfjorden lokallag av NFU ber om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse fjernes 
med virkning fra 1. januar 2019 

Stortinget om SFO 
Stortingsflertallet har nå i juni 2018 tydelig erkjent urimeligheten i å kreve egenbetaling for 
SFO tilbud til barn med særskilte behov i skolen. 

I forbindelse med behandlingen om ny stortingsmelding om vilkårene for utviklingshemmede, 
ble denne saken fremmet fra Arbeiderpartiet ved Lise Christoffersen. Hun fremmet 
følgende forslag som fikk flertall: 
Stortinget ber regjeringen legge fram en stortingsmelding om sikring av utviklingshemmedes 
menneskerettigheter, der det foretas en kartlegging av om det er store forskjeller i praksis 
mellom kommuner og fylkeskommuner, når det gjelder skolefritidsordning/tilbud etter 
skoletid fra 4. årstrinn til og med videregående skole, herunder innhold i tjenestene og 
egenbetaling fra foreldrene, og gi en vurdering av i hvilken grad det er opplæringsloven eller 
lov om helse- og omsorgstjenester, som skal dekke slike tjenester, sett i lys av FN-
konvensjonen om funksjonshemmedes rettigheter. 

Normdannede 
Stortingets flertallsvedtak i saken er en tydelig rettesnor for kommuner rundt om i landet. Mange 
kommuner har innført og viderefører særavgiften for barn også høsten 2018. Selv om kommunene har 
stor selvråderett, er vedtaket på Stortinget en klar rettesnor om hva den lovgivende forsamling tenker 
om saken. Urimelig egenbetaling bør avskaffes, så snart som mulig. 
De største kommunene i landet har allerede endret praksis: Oslo, Bergen, Trondheim, Asker og 
Bærum og tatt bort denne særavgiften. 

Lindås kommune 

https://www.stortinget.no/no/Saker-og-publikasjoner/Saker/Lose-forslag/?p=71682


 
I følge kommunalsjef for oppvekst, Kristin Moe, i Lindås kommune er det i underkant av 10 barn som 
hvert år benytter denne ordningen, noen år er det sågar i underkant av 5 barn som benytter ordningen. 
Foreldrebetaling for full plass i SFO er satt til ca. kr. 3 000 pr. mnd. i Lindås kommune. 

Foreldre som har barn med spesielle behov som har behov for SFO-plass får en ekstra utgift 
som andre foreldre slipper i størrelsesorden kr 3 000*11mnd= 33 000 pr år, noe som i løpet av 
3 år utgjør en særskatt i størrelsesorden kr 100 000 ekstra for familier som allerede har store 
nok utfordringer i hverdagen. 

Ved å ta bort foreldrebetaling vil det for Lindås kommune bli en økt kostnad på kr 160 000 – 330 000 
pr år.   

Lindås og Masfjorden lokallag av NFU vil derfor be om at denne særskatten blir tatt bort under 
behandling av budsjettet for 2019, i tråd med Stortingets vedtak. 

 

 

Hilsen 
Lindås og Masfjorden lokallag av NFU 
v/ Jan Arild Lindaas 
 

 
RMNF - 041/18  UTTALE: 

Merknad: Rådet ønsker tilbakemelding på brev datert 01.11.2018 frå Lindås og Masfjorden lokallag 
av NFU v/Jan Arild Lindaas.  Her ber dei om at foreldrebetaling for SFO 5.-7. klasse for barn med 
spesielle behov fjernes med virkning fra 1. januar 2019 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad, med planID 1263-201407, ut til offentleg 
ettersyn. 

………………………… 

 

   
   
17.10.2018 PLAN- OG MILJØUTVALET 

 
Jørgen Herland-Sp stilte spørsmål om eigen habilitet grunna grunneigarforhold i området, og utvalet 



vurderte han som inhabil.  Han gjekk difor frå under handsaming av denne saka.  
 
Rådmannen sitt framlegg vart samrøystes vedteke. 
 
PM - 115/18  VEDTAK: 

I medhald av plan- og bygningslova § 12-10, vedtek Plan- og miljøutvalet å legge reguleringsplan for 
Fv. 57 med gang- og sykkelveg Lindås tettstad – Mongstad, med planID 1263-201407, ut til offentleg 
ettersyn. 

 
14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 

Orientering v/Robert Lorang Hansen  
 
UR - 040/18  UTTALE: 

Ingen merknader.  
 
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Ingen merknader, samrøystes. 
 
RMNF - 042/18  UTTALE: 

Ingen merknader. 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

1.          Formannskapet vedtar romprogram for ny hall på Ostereidet slik det ligg føre. 

2.          Byggeprogram skal leggjast fram for kommunestyret til godkjenning. ………………………… 

 

   
   
14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 

Orientering i saka v/Linn Hagen- Rådgjevar Drift eigendom. 
Lindås ungdomsråd (LUR) ynskjer å koma med ein uttalt i saka. 
LUR har frå tidleg i prosessen med hall på Ostereidet meldt inn behov for ungdomsklubb på 
Ostereidet.  
LUR har forståing for at økonomien i prosjektet ikkje no gjev rom for å realisera ein ungdomsklubb i 
samband med bygging av hallen.  
LUR ber ber kommunen likevel om å sjå på høve for å realisera ein ungdomsklubb i samband med 



prosjektet, til dømes ved å utnytta areal i det eksisterande idrettsbygget. 
 
UR - 036/18  UTTALE: 

Orientering i saka v/Linn Hagen- Rådgjevar Drift eigendom. 
Lindås ungdomsråd (LUR) ynskjer å koma med ein uttalt i saka. 
LUR har frå tidleg i prosessen med hall på Ostereidet meldt inn behov for ungdomsklubb på 
Ostereidet.  
LUR har forståing for at økonomien i prosjektet ikkje no gjev rom for å realisera ein ungdomsklubb i 
samband med bygging av hallen.  
LUR ber ber kommunen likevel om å sjå på høve for å realisera ein ungdomsklubb i samband med 
prosjektet, til dømes ved å utnytta areal i det eksisterande idrettsbygget. 
 

 

 
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Orientering til saka v/Linn Hagen-rådgjevar Drift eigedom 
Merknad:  -Rådet ønsker ein lydskillevegg - mellom minimum ein av veggane som deler hallen, dette 
til barn/menneske med spesielle behov for skjerming.  Slik kan dei også bli skjerma frå dei andre 
elevane/brukarar av hallen. 
-Rådet ønsker også ei vurdring av å få inn eit areal som kan brukast som styrkerom for denne 
brukargruppa. 
Ellers ingen merknader, samrøystes. 
 
RMNF - 043/18  UTTALE: 

Merknad:  -Rådet ønsker ein lydskillevegg - mellom minimum ein av veggane som deler hallen, dette 
til barn/menneske med spesielle behov for skjerming.  Slik kan dei også bli skjerma frå dei andre 
elevane/brukarar av hallen. 
-Rådet ønsker også ei vurdring av å få inn eit areal som kan brukast som styrkerom for denne 
brukargruppa. 
 
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

Saka vert lagt fram til uttale utan tilråding frå rådmann 
 

………………………… 

 

   
   
14.11.2018 UNGDOMSRÅDET 



Lindås ungdomsråd (LUR) opplever at det er utfordrande å koma opp med ein god modell og 
sammensetting for nytt ungdomsråd i Alver kommune.  
Av dei tre alternativa som er framstelt, er LUR innstilt på ein variant av alternativ nr 1 .  
LUR har eit forlsag om at Knarvik og Radøy usk går ned til to medlemmar, slik at rådet kan ta inn 
minst 2 elevar frå vidaregåande skule. 
 
UR - 038/18  UTTALE: 

Lindås ungdomsråd (LUR) opplever at det er utfordrande å koma opp med ein god modell og 
sammensetting for nytt ungdomsråd i Alver kommune.  
Av dei tre alternativa som er framstelt, er LUR innstilt på ein variant av alternativ nr 1 .  
LUR har eit forlsag om at Knarvik og Radøy usk går ned til to medlemmar, slik at rådet kan ta inn 
minst 2 elevar frå vidaregåande skule. 
 
 
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Rådet sine medlemmer tek saka vidare til sine organisasjoner og paraplyorganisasjoner og kjem 
tilbake med eventuelle merknader etter dette.  
Samrøystes vedteke.  
 
RMNF - 044/18  UTTALE: 

Rådet sine medlemmer tek saka vidare til sine organisasjoner og paraplyorganisasjoner og kjem 
tilbake med eventuelle merknader etter dette.  
 
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

Rådmannen sitt framlegg til vedtak 

Rådmannen legg fram saka utan framlegg til vedtak. 

   
   
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

Øystein Moldeklev vart vald som representant frå RMNF til referansegruppa "Mandat – Ny skule på 
Fyllingsnes – Eikanger skulekrins» 
Samrøystes vedteke. 
 
 
 
RMNF - 045/18  UTTALE: 

Øystein Moldeklev vart vald som representant frå RMNF til referansegruppa "Mandat – Ny skule på 
Fyllingsnes – Eikanger skulekrins» 
 
 



--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
 
      
 

 
 

 
   
19.11.2018 RÅD FOR MENNESKE MED NEDSETT FUNKSJONSEVNE 

-Rådet ønsker ei orientering i neste møte vedkomande framdrift for bufellesskapet som skal byggjast i 
Alversund. 
-Rådet ønsker tilbakemelding på den bommen som er flytta i Brekkeløypa v/barnehagen.  Dette er blitt 
eit hinder for bl.a.rullestolbrukarar.  Kva er planen vidare der? 
Saka vert teke til orientering. 
 
RMNF - 046/18  VEDTAK: 

Saka vert teke til orientering.  
 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 
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